
Lekcia: 1 Kor 6, 1-11                                                                           Kázeň: 1 Kor 6, 9-11

Bratia a sestry,
 čo je podstatou lásky? Láska sa deje vtedy, keď radšej sami trpíme, aby nemusel

trpieť  druhý  človek.  Láska  sa  deje  vtedy,  keď  radšej  znášame  škodu,  aby  nebol
poškodený niekto iný. Takúto lásku má Boh k ľuďom a preukázal to na Ježišovi Kristovi.
V Evanjeliu podľa Jána Ježiš povedal učeníkom: Nikto nemôže väčšmi milovať, ako keď
život položí za svojich priateľov.  (15, 13) Dokonalá láska je zjavná na dokonalej obeti.
Dokonalou  obeťou  je  Ježiš  Kristus.  Uverili  sme  v  Ježiša  Krista.  Prijali  sme  Jeho
povolanie a stali sme sa Ježišovými nasledovníkmi. Našou celoživotnou úlohou je kráčať
v jeho stopách. Nie niekedy a nie neskôr, ale každý deň a za všetkých okolností. Ježiš
povoláva ľudí za svojich nasledovníkov.

Apoštol  Pavol  opakovane  vo  svojich  listoch  označuje  kresťanov  slovom  svätí.
Domnievam sa, že dnes je výrazu „svätý“ prikladaný iný význam, než tomu bolo v 1.
storočí. Niekto berie slovo svätý na ľahkú váhu. Môže to byť až hanlivé označenie pre
človeka, ktorý je pobožný. Iný zase prikladá slovu svätý veľký význam. Tak je to tomu v
katolíckej cirkvi, kde sú za svätých prehlásení iba niektorí kresťania a je to po dlhom
procese a schválení. V úplne základnom a pôvodnom význame svätý znamená oddelený.
Svätý je v prvom rade Boh. V Zjavení Jána je Boh ospevovaný takto: Svätý, svätý, svätý
Pán Boh vševládny, ktorý bol, je a príde! (4, 8)

Svätí (v množnom čísle) sú potom tí, ktorí v Boha uverili. V 1. liste Petrovom je
napísané:  Buďte svätí, lebo aj ja som svätý. (1, 16) Svätosť nie je ľudská zásluha, ale
Božia výsada, ktorú človek dostáva ako dar. Zjednodušene môžeme povedať, že svätí sú
veriaci a nespravodliví sú neveriaci.

Keď sa to povie takto, môže to viesť k nesprávnej predstave, že svätí sú iní a lepší
ako nespravodliví. Pavol napísal kresťanom v Korinte, že aj oni boli nespravodliví, ale
stali sa svätými. Boli posvätení v mene Pána Ježiša Krista a v Duchu nášho Boha. (11.
v.) Deliacu čiaru medzi svätými a nespravodlivými by sme nemali ťahať medzi ľuďmi,
ale každý skrze vlastné srdce. Nespravodliví sa stali svätými, ale aj svätí sa môžu stať
nespravodlivými.  Iba  Boh  je  a  zostáva  svätý.  Hranica  medzi  ľudskou  svätosťou  a
nespravodlivosťou  nie  je  vysoký  a  neprekonateľný  múr,  ale  je  tenká  a  ľahko
prekročiteľná. Ak nás Boh povolal k viere, vážme si to, ale nepovyšujme sa nad tých,
ktorí v srdci vieru nemajú. Viera ide ruka v ruke s pokorou a službou a nie s pýchou a
vládnutím.

Hlavný  rozdiel  medzi  svätými  a  nespravodlivými  je  v  dedičstve  od  Boha.
Nespravodliví nezdedia kráľovstvo Božie. Stále musíme mať na pamäti, že je to v Božej
kompetencii.  Je  to  kráľovstvo  Božie!  Je  to  dedičstvo  od  Boha!  Ak  smieme  o  sebe
hovoriť, že sme svätí a činíme si nárok na Božie kráľovstvo, tak len s pokorou v srdci,
vďačnosťou voči Bohu a s vedomím vlastnej nehodnosti.
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Apoštol Pavol uvádza tzv. katalóg hriechov. Je veľmi rôznorodý a zahŕňa viaceré
aspekty ľudského života. Spomína sa tam homosexualita, ale aj opilstvo. Spomínajú sa
tam zlodeji,  ale  aj  tí,  ktorí  nadávajú.  Schválne  som vybral  práve  tieto  štyri  hriechy,
pretože v súčasnosti môžeme vnímať zjavný rozdiel medzi upozorňovaním na uvedené
hriechy. Niektorí ľudia, ktorí sa hlásia ku kresťanským hodnotám a zdôrazňujú tradičnú
rodinu, zároveň hanlivo označujú príslušníkov iných náboženstiev a verejne propagujú
neznášanlivosť a alkohol. Akoby homosexualita bola väčší problém ako vulgárne slovné
útoky a holdovanie alkoholu! Prečo nie je zo strany kresťanov alebo cirkvi rovnako rázne
odsúdené aj povedzme také lakomstvo? Ešte raz pripomeniem, že sú uvedené v jednom
zozname a stoja vedľa seba.

Hriech je veľmi široký pojem a prejavuje sa navonok aj vo vnútri. Zlé je to, keď sú
rázne odsudzované hriechy druhých a  zároveň prehliadané vlastné  hriechy.  Hriech je
rozdeľovaný  na  menší  a  väčší.  Menšie  hriechy  sú  prehliadané  a  tolerované,  väčšie
posudzované.  Tí,  ktorí  páchajú  len  tie  tzv.  „menšie“  hriechy  sa  cítia  oprávnení
vyjadrovať  sa  k  tým tzv.  „veľkým“ hriechom.  Pokoru a  lásku tak  nahrádza  pýcha  a
nenávisť. Nie je to nič nové. Hovorí o tom už Ježiš takýmto prirovnaním: Prečo bratovi
vidíš v oku smietku, a vo vlastnom oku nebadáš brvno? Alebo ako môžeš povedať svojmu
bratovi: Dovoľ, vyberiem ti smietku z oka, - keď ty sám máš v oku brvno? Pokrytec,
vytiahni najprv brvno z vlastného oka, a potom budeš jasne vidieť, aby si mohol vybrať
smietku z oka svojho brata. (Mt 7, 3-5)

Ak nemáme byť obyčajní pokrytci, potom s odsudzovaním hriechu musíme začať
každý sám od seba. Hriech je zlo, ktoré je na tomto svete a v srdci každého človeka. Ježiš
nad  hriechom  zvíťazil.  Dúfajme  v  Božiu  milosť  a  zápasme  s  pokušeniami.
Neprehliadajme hriech! Súd prenechajme Bohu a buďme slovom aj skutkom nápomocní
každému, komu vieme pomôcť. Šírme Božiu lásku, pretože Boží súd nám neprislúcha.

Usilujme sa o večné hodnoty namiesto časných vecí. Pavol v liste karhá tých, ktorí
sa  súdia  kvôli  malichernostiam a  strácajú  zo  zreteľa  to,  čo  nepominie.  Ježiš  hovorí
podobne: Nezhromažďujte si poklady na zemi, kde (ich) moľ a hrdza ničí a kde sa zlodeji
vlamujú a kradnú. Ale zhromažďujte si poklady v nebi, kde (ich) ani moľ ani hrdza neničí
a kde sa zlodeji nevlamujú a nekradnú. Lebo kde je tvoj poklad, tam bude aj tvoje srdce.
(Mt 6, 19-21)

Bratia a sestry, Boh je láska, a niet väčšej lásky ako sebaobetovanie sa pre druhého.
Ježiš obetoval samého seba, aby sme boli zachránení. Nech je láska, ktorú vidíme na
Ježišovi, prítomná medzi nami. Svätý Boh nás povolal k svätosti, a preto buďme svätí v
slovách  aj  skutkoch.  Nežeňme  sa  za  tým,  čo  je  pominuteľné,  ale  zhromažďujme
nepominuteľné poklady. Amen.
Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v 1. liste do Korintu v 16. k.: 
„Všetko nech sa deje medzi vami v láske.“
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen. 
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